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Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2023. augusztus 29-én tartott nyilvános üléséről.

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Ijazoltan távol: Juhos János bizottsági tag

Jelen vannak: ‘A mellékelt j elenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 6 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.

Táry: Napirendi pontok elfogadása és a jegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a
meghívóban szereplő napirendi pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített
jegyzőkönyvet Kovács Ildikó bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsáj’a

94/2023. (VIII. 29.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2023.
augusztus 29. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta cl:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztató a Békés Városban működő óvodák 2022/2023 . tanévben végzett munkájáról
és a 2023/2024. tanév elindításáról
Előkészítette. Aléné Kucsera Andrea intézményvezető

Béres Istváimé igazgató
Durkóné Illés Bernadett intézményvezető
Palatinus Pál igazgató
dr. Tanai Judit jogász



2. Beszámoló Békés Város Önkormányzata és intézményei költségvetésének 2023. I.
féléves teljesítéséről, valamint az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló
5/2023 . (11.24.) rendeletének módosítása
Eló’készítette: Tárnok Lászlóné jegyző

Kovács Szilvia osztályvezető, Pénzügyi osztály

3 . Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és IMűködési
Szabályzatáról szóló 22/20 1 9. (X.29) rendeletének módosítása, nem képviselő
bizottsági tag megválasztása
Előkészítette. dr. Tanai Judit jogász

4. Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz
Előkészítette. Nánási Zsolt osztályvezető Gazdasági Osztály

5. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Otthoni szakápolás iránt előterjesztett kérelmek elbírálása
Előkészítette. dr. Szabó- Bimbó Mária igazgatási osztályvezető

S

Riglerné Lestyán Katalin szociális ügyintéző
S

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Kovács Ildikó bizottsági tagot választja meg.

1.napirend tár2ya: Tájékoztató a Békés Városban működő óvodák 2022/2023. tanévben
végzett munkáj áról és a 2023/2024. tanév elindításáról

Írásos elóerjesztés csatolva ajegyzóidinyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés]) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Köszöntötte az
intézményvezetőket, Béres Istvánné igazgató asszonyt, illetve a SZKIRG képviseletében Vég
Gábor igazgató helyettes urat, illetve Debreczeni Katalint.

Jelezte Durkóné Illés Bernadett, hogy nem tud részt venni a bizottsági ülésen.

Kérdezte, hogy van —e bármilyen kiegészítés az anyaghoz?

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Gratulált Vég Gábor igazgató helyettesnek az Új
óvodához. Nagyon szép impozáns épület, amit eddig még csak fényképeken tekinthettek meg,
de reméli, hogy a közeljövőben ellátogathatnak. Elolvasta az anyagot és gratulál az óvoda
vezetőnek, hiszen nagyon sokrétű feladatot látnak el. Látta a beszámolóba, hogy a sajátos
nevelési igényű óvodásokra nagy hangsÚlyt fektetnek, tehát cl van látva minden óvodás,
megvannak a megfelelő fejlesztések. A személyeket, akik lebetegedtek sikerült pótolni, ami
azért nagy erőfeszítést kíván egy vezetőtől. A tehetségfejlesztésre nagyon nagy hangsÚlyt
fektettek és még ők is kapnak pár gyermeket, akik nagyon szépen föl vaimak készítve az iskolai
XTL% #‚+#‚1
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Vé Gábor igazgató helyettes: A kollégák nevében megköszönte. Farkas- Piskóty Boglárka
igazgató asszony azért nem tudott részt venni az ülésen, mert egy nyugdíjba vonuló kollégának
zajlik a búcsúztatója. Meghívást intézett a bizottság tagjai felé az óvoda látogatására.

Mucsi András bizottsági elnök: Javaslatot tett a bizottság tagjai felé, hogy szeptemberben a
polgárőrséghez látogatnának el és októberben pedig élnének a lehetőséggel és a Református
Általános iskolának az alsó tagozatát és az óvodát néznék meg.

Kovács Ildikó bizottsági tag: Nagyon nagy munkát végez az Epreskerti Óvoda is, főleg az
integráció terén. Nagyon a családok erejére fókuszálnak, hiszen rengeteg családi rerdezvényt
tartanak meg. A gyerekek jó része gyermekvédelmi kedvezményben is részesültek, így
gondolhatjuk, hogy milyen anyagi körülmények között élnek ezek a családok és az óvoda még
egy óvodai csomaggal is segíti ezeket a családokat. Nagyon színvonalas rendezvényeket
szoktak szervezni, tehát teljesen ott a helyük ebben a rendszerben és az integráció a gyerekeknél
kezdődik és ők valósítják meg.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Minden óvoda anyagot áttanulmányozott és talán
a legtöbbet időzött a Kistérségi Ovoda és Bölcsőde anyagánál annak ellenére, hogy a napi
kapcsolatuk indokolja azt, hogy ismerje a mindennapi eredményeket, illetve gondokat is ebben
az óvodában. A Békési Kistérségi Ovoda működéséről elmondható, hogy 100%-os
kihasználtsággal tevékenykednek, kiváló szakemberekkel, mint ahogyan minden óvodában itt
Békésen elmondható. Sajnos óvodapedagógus létszámhiánnyal küzdenek, de az anyagból
kiderült, hogy nagyon szépen áthidalják ezt a feladatot, hiszen van egy olyan rendelet, amely
alapján pedagógiai asszisztensekkel tudj ák a délutáni gyermekfelügyeletet és foglalkozásokat
biztosítani. Ebben a nevelési évben 6 fő létszámcsökkenéssel kellett számolni, viszont nagy
örömére szolgált az, hogy az egymás helyettesítése illetve pótlása az óvodában az egymás iránti
felelősségvállalást, az önkéntes segítségnyújtást, gyors probléma megoldást, kreativitást
indukálta. Minden tisztelet az óvoda valamennyi dolgozói iránt, hiszen a saját szakemberei
mellett az utazó gyógypedagógusok segítségével tehetséggondozó szakemberek segítségével
nagyon kiemelkedő munkát végeznek.
201 8. óta kiváló akkreditált tehetségpont ők is és ez évben a megújítás várható. Nagy
büszkeséggel tölti el az, hogy ebben az évben ismét a bázis intézményi címet megkapták. Nagy
megtiszteltetés volt számára fenntartóként jelen lemi a közel múltban a Jókai színházban a
tanévnyitó konferencián, ahol gratulálhatott ő maga is a többi fenntartó mellett, ehhez a nagyon
kiemelkedő eredményhez.
Szép gesztus volt az óvoda részéről, hogy az előbb említett tanévnyitó konferenciát nagyon
színvonalas óvónői produkcióval nyitották meg. Békés város jó hírét keltették a megyében és
még azon is túl, hiszen az Oktatási Hivataltól és az országos Klebelsberg Központtól is
vendégek voltak jelen, vihették a jó hírünket. Nagyon kiemelkedő az együtt működés, a
kapcsolatok, számtalan olyan civil szervezettel, intézménnyel működik együtt a Kistérségi
Óvoda, amely garantálja a tehetséggondozást és a fejlesztést egyaránt.
Azt is figyelmesen olvasta, hogy milyen igények lennének, milyen feltételeket szeretnének
javítani. Nagyon sok a pályázat, amiben részt vesznek, nagyon lelkiismeretesen megvalósítják,
ami egyrészt segíthet és a feladatot is érezte és továbbítani fogja.
Gratulált a miniszter elismerő okleveléhez, amely szintén idén Kálmán Tibor polgármester úr
jelenlétében és az óvoda és bölcsődevezetők jelenlétében került átadásra. További sok sikert
kívánt a mi 11r7
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hogy ők külön figyelnek arra, hogy a szülők mennyire elégedettek a munkájukkal, illetve az
óvodában és bölcsődében dolgozó munkatársak is online kérdőíves kikérdezés formájában
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nyilatkozhattak arról, hogy hogyan érzik magukat a munkahelyükön, illetve milyen kéréseik és
elvárásaik lennének még. A családi füzet számára Új volt, ez évben sokkal többet fog tudni
látogatni a bölcsődében és a tagóvodákban is és szeretne majd betekintést nyerni ebbe a fajta
értékelésbe is. Hiszen negyed évente a tájékoztatást így írásban is megteszik a szülők fele,
illetve tudja, hogy tovább szeretnének lépni az adminisztráció és dokumentációk terén és a belső
ellenőrzéseket is nagyon komoly szándékkal fogalmazták meg a 2023-2024. nevelési év tervei
között. Megköszönte a nagyon részletes beszámolót és felajánlotta a segítségét.

Mucsi András bizottsági elnök: Mindig nagy örömmel várja, amikorjönnek ezek a beszámolók
és azt gondolja, hogyjó döntés volt három részre szedni, mert egyszerűen egybe kezelhetetlen.
Elolvashatatlan a mennyiség, így is azért a Kistérségi olvasmány egy esti program neki, de
örömmel rászánja az idejét.
Gratulált az óvónői kórusnak, mert a megyei tanévnyitó konferenciára is őket hívták. Ez egy
nagyon komoly elismerés, illetve a BÉTAZEN-en is végig hallgatta a produkciót, ami
nagyszerű volt. Fontos, hogy az ideális állapot az lenne, ha eltudnák azt érni, hogy amikor
vannak nemzeti ünnepek, akkor azért a városi intézmények legyenek jelen ezeken az
ünnepségeken, mert azért foghíjas. Nagyon jó volt látnia, hogy a Madzagfalvi napokon a
főzésen a Földvár Bölcsőde egyenruhában ott volt, jól érezték magukat. Látszik, hogy
közösséggént működik együtt ez a csapat, mert annyira egybe volt. Alpolgármester Úr vitte a
szervezés 95%-át, amihez gratulált. A kolbászvigalom kapcsán megköszönte, hogy a REFI
óvoda, a Kistérségi Ovoda is ott volt, tehát sikerült társadalmasítani. Tehát nem csak néhány
csapatról szól, hanem tényleg a városnak a társadalmáról szól a kolbász vigalom és a
beszámolóba ez is kidérül, hogy ott voltak.
A bölcsődében 100% a feltöltöttség, van várólista az egyik bölcsődében 8 fő, a másiknál 4 fő.
Mennyire szempont az, hogy ahol az anyuka otthon van, vagy ahol dolgozik az anyuka? Hogy
tudják ezt kezelni? Mennyire lehet ezt kiszűrni?

Béres Istvánné igazgató: A bölcsőde szociális intézmény, nem kötelező. Ezért tudnak kérni a
szülőktől munkáltatói igazolást. Aki munkáltatói igazolással rendelkezik, az természetesen
előnyt élvez. Akik várólistások azok főállású anyukák, jelenleg gyesen van, nem szeretne
munkát vállalni, tehát így szűrik ki.
Határozott időre kötnek szerződést a kisgyermekek szüleivel és január 3 1-én Újra
felülvizsgálják a gyermek bölcsődei elhelyezését, hogy mennyire indokolt, Ugyanis adódhat
olyan, hogy Újra kismama lesz, tehát ezt félévente vizsgálják és ajogosultságokat így nézik.
Megköszönte, hogy a köznevelésű intézmények, mint például az óvodák ingyen részt vehetnek
ezen a nagyszabású rendezvényen, ami a Kolbász Vigalom rendezvényét illeti.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma: 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:
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Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociáüs Bizottsága

95/2023. (VIII. 29.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
határozati javaslat elfogadását javasolja a Képviselő- testületnek.

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Tájékoztató a Békés
Városban működő óvodák 2022/2023. tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024. tanév
elindításáról” című előterjesztést, és a tájékoztatókat az előterjesztés melléklete szerinti
tartalommal elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

NaDirend tárya: Beszámoló Békés Város Onkormányzata és intézményei költségvetésének
2023. I. féléves teljesítéséről, valamint az Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló
5/2023 . (11.24.) rendeletének módosítása

Írásos elberjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésf) ponija alapján.

MucsÍ András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítése az anyaghoz?
Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásrajavasolja a határozatot
és a rendelet- tervezetet.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

96/2023. (VIII. 29.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének a Humán és Szociális Bizottsága
Onkormányzat 2023. I. félévi költségvetésének teljesítéséről szóló beszámolót és az
Onkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 5/2023. (11.24.) rendeletének módosítását
elfogadásra javasolja a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend táriva: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és
Mu1v. 7 1\J7trA1 c/1/ Y)/1fl1ü CV ‘)fl\
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Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.
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Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítése az anyaghoz?
Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, elfogadásrajavasolja a határozatot
és a rendelet- tervezeteket.

Szavazás előtt megállapította hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. őfő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és SzociáUs Bizottsága

97/2023. (VIII. 29.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága a Békés
Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló
22/20 1 9. (X.29) rendeletének módosításait és a nem képviselő bizottsági tag megválasztását
elfogadásra javasolj a a Képviselő- testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tárya: Csatlakozás a Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázathoz

Írásos elberjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) ponija alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést. Kérdezte, hogy van —e bármilyen
kiegészítése az anyaghoz?

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Mint minden évben Békés Város Önkormányzata
csatlakozik a Bursa Hungarica felsőoktatási ösztöndíjpályázathoz. Ahogy a pályázatot kiírják
csatlakozni fognak.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, elfogadásra javasolja a határozatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 6fő

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

98/2023. (VIII. 29.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő - testületének Humán és Szociális Bizottsága az alábbi
hatarozatijavaslat e1fog2dt JvnlJ Kpviselo-etek

________
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1 . Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - meghirdetése esetén, a korábbi évek
feltételeinek megfelelően - csatlakozik a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati
Ösztöndíjpályázat 2024. évi fordulójához.

2. A támogatás forrását 1 .550.000 forint összegben Békés Város Önkormányzata Képviselő-
testülete az Önkormányzat 2023. évi költségvetésében, a szociális támogatások keretén belül
biztosítja. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert,
hogy gondoskodjon arról, hogy a 2024. évi költségvetésben is álljon rendelkezésre Ugyanezen
összeg.

3 . A Képviselő-testület felhatalmazza Kálmán Tibor polgármestert a csatlakozási nyilatkozat
aláírására.

Határidő: intézkedésre azomal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Bejelentések

Mucsi András bizottsági elnök: Javaslatot tett a bizottság tagjai felé, hogy szeptemberben a
Polgárőrséghez látogatnának el és októberben pedig élnének a lehetőséggel és a Református
Altalános iskolának az alsó tagozatát és az óvodát néznék meg. Ezeken a helyszíneken lenne a
kihelyezett ülés.

Mucsi András bizottsági elnök: További napirendi pont, bejelentés nem volt, így a nyilvános
ülést befejezettnek nyilvánította.

K.m.f.

Mucsi András Kovács Ildikó
bizottsági elnök jkv. hitelesítő
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